
JEGYZŐKÖNYV
a Budaörsi Görög Nemzetiségi Önkormányzat

2015. december 12-i közmeghallgatásáról

Az ülés helye és ideje: Budaörsi Városi Ifjúsági Klub, 2040. Budaörs, Károly király
utca 3. 2015. december 12. 17:00 óra. 

Jelen vannak: Sianos Tamás elnök
                  Szidiropulosz László elnök-helyettes

Szidiropulosz Léna jegyzőkönyv-hitelesítő
valamint budaörsi lakosok

Jegyzőkönyvvezető  : dr. Kontra Gábor a Budaörsi Polgármesteri Hivatal részéről

Sianos  Tamás  elnök:  Köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja  a
határozatképességet, a közmeghallgatást 1715-kor megnyitja. 
  Tájékoztatja a jelenlévőket a Budaörsi Görög Nemzetiségi Önkormányzat 2015. évi
gazdálkodásáról. Az önkormányzat költségvetésének bevételi  oldala egyértelmű, a
kiadási oldal még teljes mértékben nincs elszámolva. A bevétel részletesen 190.000,-
Ft  állami  támogatás,  882.000,-Ft  feladatalapú  támogatás,  978.000,-Ft  előző  évi
maradvány,  együtt:  2.050.000,-Ft.  Ehhez  hozzájön  2.195.000,-Ft.  Budaörs  Város
Önkormányzatától  pályázaton nyert  összeg, így összesen a BGNÖ 4.245.000,-  Ft
összegből gazdálkodott 2015-ben.
  A kiadási  oldalon  még  folyamatban  vannak  elszámolások,  eddig  felhasználtak
2.232.491,- Ft-ot. A budaörsi önkormányzattal  történt megállapodás alapján a jövő
évi márciusi nemzeti ünnepükre le van kötve 830.000,-Ft, marad 1.082.509,-Ft, nincs
felhasználva a kirándulásra lekötött 275.000,-Ft és a rendezvényre lekötött 170.000,-
Ft, összesen 445.000,-Ft.
  Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a Budaörsi Görög Nemzetiségi Önkormányzat a
Budaörsi Városi Önkormányzat által meghirdetett pályázatok útján nyert támogatási
összegekből  nem  adhat  további  támogatásokat.  Ugyanakkor  a  feladatalapú
támogatásból  a  2015.  évben  a  beloianniszi  Pyrghos  Egyesületet,  valamint  a
beloianniszi  Fociklubot  100-100.000,-Ft-tal  támogatták.  A két  egyesülettel  hosszú
évek  óta  együttműködési  megállapodásuk  van,  kölcsönösen  meglátogatják
rendezvényeiket,  illetve  többször  együtt  rendeznek  programokat.  Tájékoztatja  a
jelenlévőket, hogy táncegyüttesük ebben az évben 22 helyen, a zenekaruk pedig 12
helyen lépett fel.

A fellépések részletes listája a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

  Elmondja, hogy a 2014-es országos választások eredményeként Magyarországon
első  ízben  a  nemzetiségek  részéről  Szószólói  Kabinet  alakulhatott.  Aki  pártra
szavazott, az nemzetiségre nem szavazhatott, ezzel a rendelkezéssel összekeverték
az embereket, ezért az összes nemzetiségnél kevesen mentek el szavazni. 
A 2014. évi népszámlálási adatok alapján Magyarországon 4647 fő vallotta magát
görög származásúnak. Ugyanakkor a választásoknál a görög nemzetiség esetében
1500  ember  kérte  felvételét  a  névjegyzékbe,  azonban  csak  1200-an  mentek  el
szavazni. Budaörsön a 70 jelentkezőből 50-en jöttek el szavazni. Ezért nagy feladat
a  jövőben  az  Országos  Görög  Nemzetiségi  Önkormányzat,  valamint  a  görög
nemzetiségi települési önkormányzatok számára, hogy nagyobb tájékoztatást és a
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nemzetiségi  törvények  megismerése  érdekében  nagyobb  munkát  fordítsanak  a
tájékoztatásra.  A nemzetiségi  szavazók  a  szószólói  intézmény  fontosságát  nem
ismerték fel.
  A szószólói intézmény a múlt évben egyszer 18 millió Ft, egyszer 4 és fél millió Ft
plusz támogatást kapott az Emberi Erőforrások Minisztériumától. Kapott továbbá 33
millió Ft-ot Beloiannisz falu intézményeinek felújítására, valamint 22 millió Ft-ot az
intézmények elektromos hálózatának cseréjére. 
  A nemzetiségi pályázatokban csak a nemzetiségi önkormányzatok és a nemzetiségi
szervezetek vehetnek részt. Ezek a 2016. évben a következőképpen alakulnak: a
nemzeti  civil  szervezetek támogatása 110 millió helyett  220 millió Ft  2016-ban, a
nemzetiségi  táboroztatás  90  millió  helyett  180  millió  Ft,  a  nemzeti  kulturális
támogatások 110 millió helyett 220 millió Ft, a nemzeti pedagógiai támogatások 10
millió helyett 20 millió Ft. A nemzetiségi civil szervezetek, amely több nemzetiséget
jelent,  2016-ban 80 millió Ft-ot kapnak, a nemzetiségi színházak támogatása 100
millió Ft lesz. Ez összesen 820 millió Ft, azaz 253,3 %-os emelkedést, azaz többletet
jelent. Marad 300 millió Ft a nemzetiségért díj valamint ösztöndíjak részére. Úgy véli,
hogy a Budaörsi Görög Nemzetiségi Önkormányzatnak ezeken a pályázatokon részt
kell venni, és mindent megtesznek azért, hogy eredményesek legyenek. 
  
  A budaörsi görög közösség, valamint Budapestről sok görög származású ember
idén  novemberben  Tótkomlóson  tettek  egy  kirándulást,  ahol  az  1948-as
polgárháború  után sok görög gyermek nevelőszülőknél  nevelkedett,  amíg  el  nem
végezték a nyolc  általános iskolát.  A tótkomlósi  származású emberek, akik döntő
részben szlovák nemzetiségűek, nagy szeretettel fogadtak minket, mi meg gazdag
görög programmal köszöntöttük a lakosságot.

 Megköszöni a figyelmet, hozzászólási lehetőséget ad a lakosoknak.

Tipu Eleni a Hellasz Egyesület elnöke, az  Ellinizmosz táncegyüttes tagja:  Az
Emberi  Erőforrások  Minisztériumától  ebben  az  évben  is  nyertek  támogatást
meghívásos külföldi útra Görögországba, Kavalára. Kérdezi, hogy miért nem lehet az
önkormányzattól pályázati úton nyert támogatást a külföldi utakra felhasználni.

Szidiropulosz László elnök-helyettes: Ebben az évben azt a tájékoztatást kapták a
Polgármesteri  Hivataltól,  hogy  csak  olyan  programokra  lehet  pályázni,  ami
Budaörsön történik. A Hellasz Egyesülettel közösen idén volt egy meghívásuk egy
fesztiválra. A költségek felét ők állták volna, de nem tudtak részt venni rajta anyagi
okokból.  A  hozzászóló  kérdése  valószínűleg  arra  irányul,  hogy  a  jövőben  az
anyaországgal  való  kapcsolattartás  céljából  lehessen  Budaörs  Város
Önkormányzatánál külföldön megvalósuló programokra is pályázni.

Sianos  Tamás  elnök:  A Budaörsi  Önkormányzat  úgy  döntött,  hogy  a  budaörsi
nemzetiségek pályázatainál juttatott támogatást, ami közel 23 millió ft-ot tesz ki, csak
Budaörsön  lehet  felhasználni.  Elmondja,  hogy  nekik  más  a  helyzetük,  mint  a
történelmi  Magyarországhoz  tartozó  nemzetiségeké,  az  anyaországhoz  a
legközelebbi határ ezer kilométerre van. Vannak olyan igényeik, amiket szeretnék, ha
a Polgármesteri Hivatal a jövőben figyelembe venne.
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Szidiropulosz  László  elnök-helyettes: A  tavalyi  felszólalásakor  mindegyik
képviselő elismerte, hogy a görögök minden rendezvényen ott vannak és fellépnek,
ők mutatják magukból a legtöbbet a városért.

Tipu  Eleni:  A holnapi  napon veszi  át  az  Ellinizmosz táncegyüttes  a  Pro  Cultura
Minoritatum  Hungariae  díjat.  Ez  egy  állami  díj,  az  elismerés  nem  csak  a  görög
nemzetiségi önkormányzatnak szól, hanem Budaörs városának is, mivel ez Budaörs
tánccsoportja.

Szidiropulosz László elnök-helyettes:  Riportot csinált a Sztár tv, ő is nyilatkozott,
ez Budaörsnek is jó.

Tipu  Eleni:  A  harmadik  pont  szintén  anyagi  természetű.  Szeretné,  hogy
ruhavásárláskor előre kapják meg a pénzt, mert náluk az átutalás nem oldható meg.

Sianos Tamás elnök: A jövő évre még nem adták le a pályázatot, mivel elszámolási
szigorítások vannak, náluk is minden rendezvényt csak átutalással engedélyeznek.
Amennyiben beérkezik a számla, akkor tudnak intézkedni. 
A 2015. évi  nemzetiségi pályázatokat január 15-ig már beadták, ugyanakkor ezek
előfinanszírozott pályázatok, de az összeget csak két hónapja, hogy megkapták. Már
megjelentek a 2016. évi nemzetiségi pályázatok, egy lényeges kérdés van, ha nincs
meg  a  regisztráció,  és  nincs  meg  3000,ft-os  banki  átutalás  igazolása,  akkor  a
pályázat érvénytelen. 
  Átadja  a  szót  az  elnökhelyettesnek,  hogy a  görög nyelvoktatás  tapasztalatairól
tartson beszámolót.

Szidiropulosz  László  elnök-helyettes:  A  Budaörsön  megszervezett  görög
nyelvoktatáson  indult  egy  óvodás  csoport  három  gyerekkel,  13  fős  az  általános
iskolás  létszám,  és  31  fős  a  felnőtt,  utóbbinál  úgy  hirdették  meg,  hogy  magyar
születésűek is jelentkezhetnek. Tájékoztatja a jelen lévőket, hogy még most is lehet
jelentkezni a tanfolyamra, ami ingyenes a részt vevők számára. A nyelvoktatás igen
sikeresnek  bizonyult,  a  továbbiakban  tovább  kívánjuk  fejleszteni,  természetesen
Budaörs Város Önkormányzatával közösen.

További  hozzászólás  hiányában  Sianos  Tamás  elnök  a  közmeghallgatást  17:45
órakor bezárta. 

k.m.f.

Szidiropulosz Léna            SianosTamás
jegyzőkönyv-hitelesítő                               elnök
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